
 

 

Referat af bestyrelsesmøde onsdag d. 20. september 2023  

 

Deltagere: Formand Thomas Buchvald Vind, Næstformand Kim Bøg-Jensen, Steffen Kremmer,  

Kim Galsgaard, Pia Brøndsted-Jacobsen, Jannie Wilsted, Lisbeth Abildgaard, Anna Sophie Colstrup, Maja 

Møller-Knudsen samt rektor Jesper Hasager Jensen, konst. vicerektor Marianne Stobbe og økonomi- og 

administrationschef Lene Gudmundsson (referent) 

Afbud: Karl Magnus Bidstrup 

Bestyrelsesformanden bød velkommen til bestyrelsesmøde. 

1. Godkendelse af referat fra møde d. 19. juni 2023 

Referatet blev godkendt. 

 

2. Orientering om skolestart 2023/24 

Rektor havde følgende meddelelser:  

• Ved skolestart er der startet 9 grundforløbsklasser og 5 HF-klasser, svarende til i alt 405 

elever.  

• På nuværende tidspunkt er der et mindre frafald sammenlignet med sidste år. 

• Flere arrangementer/aktiviteter er afholdt siden skolestart, bl.a. idrætsdag, fredagscaféer, 

introfest og skolens fødselsdag d. 1. september. 

 

3. Perioderegnskab pr. 31/7-23 og prognose 2 

Perioderegnskab ultimo april måned og prognose 2 blev gennemgået.  

 

Forventningerne til årets resultat er justeret og bygger på faktiske udgifter og indtægter t.o.m. juli 

måned 2023. Forventningerne til årets resultat er et overskud på 300 t.kr.  

 

Bestyrelsen tog perioderegnskab og prognose til efterretning. 

 

4. Vision og Strategi for SG 

Status på arbejdet med vision og strategi blev gennemgået.  

 

Bestyrelsen skal endelig godkende vision og strategi på mødet i december måned. 

 

5. Kapacitetsfastsættelse 2024/25  

Kapacitetsfastsættelsen er udmeldt fra STUK til STX; 261 elever og HF; 124 elever. Kapaciteten er 

fastsat i forhold til udmeldingen i maj 2023.  

 

Rektor foreslår, at vi søger om, at kapaciteten hæves til 271 STX-elever og fastholder 124 HF-elever. 

Bestyrelsen bakker op om den foreslåede kapacitet for skoleåret 2024/25. 

 

 

 



 

 

6. Nyt fra elever og skolen 

Elever: 

• Nyt elevråd er valgt for skoleåret 2023/24. Elevrådet repræsenterer 2 elever fra hver klasse 

med undtagelse af en enkelt klasse.  

• Eleverne oplever, at der bliver bakket op om de fællesarrangementer, der har været på 

skolen indtil videre. 

• Elevrådet håber på forsat elevinddragelse. 

 

Kim Bøg-Jensen og Lisbeth Abildgaard efterlyser et overblik over udvalget. 

 

Skolen: 

• Rektor informerede om, at hele skolen deltager i den landsdækkende klimahandledag d. 

22. september, hvor ca. 50 gymnasier er tilmeldt. 

• Proces for ny vicerektor er gennemført. 

• Orientering om etablering af 3-årig HF.  

• Fra skoleåret 2023/24 er som nyt tiltag igangsat undervisningssamtaler med alle lærere og 

for TAP, samtaler om kerneopgaven. 

• Der ses et stigende antal forældrehenvendelser. Det opleves som om, at Aula-kulturen 

spreder sig, og det er uvant i uddannelsessektoren. 

• Arbejdstilsynet har været på uanmeldt tilsyn d. 20. september, og de var tilfredse med de 

tiltag, som SG har iværksat med baggrund i trivselsundersøgelse og APV-undersøgelse. 

Ligeledes blev der fulgt op på sidste besøgs anbefaling. 

• Rektor orienterede om fondsansøgninger, der er sendt til bl.a. Trygfonden, hvor der er søgt 

midler til tvivlsindsatser. BUSG har ligeledes søgt diverse fonde til inspirationstur til Berlin. 

Derudover blev der orienteret om et større projekt omkring elevtrivsel (pædagogik, 

fællesskab og sansning), konkret arbejdes der med en fondsansøgning til støtte til 

indretning af lokaler, udeområder og fællesområder, hvor natur og sansning skal være 

gennemgående temaer i nyindretningen. 

              Steffen Kremmer anbefaler at der tænkes bæredygtighed ind i projektet.  

  

 

7. Bestyrelsens 5 minutter 

Bestyrelsesformanden orienterede om mødet afholdt af GymFym d. 4. september, hvor alle de 

fynske bestyrelsesformænd, næstformænd, rektorer og vicerektorer var inviteret. Direktør i Danske 

Gymnasier, Jenny Arendt, gav status fra gymnasierne. Derudover var der på mødet diverse 

temadrøftelser omkring bl.a. taxameterreformen, elevfordeling, karakterkrav og hvilke 

konsekvenser, dette kan få. 

 

STUK afholder bestyrelseskonference d. 23. september, hvor bestyrelsesformanden og rektor 

deltager. Der kommer en opdatering fra mødet til december mødet. 

 

8. Evt. 

Næste møde d. 11. december er med efterfølgende julefrokost, hvor ledelsen på Svendborg 
Gymnasium inviteres.   


